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Beste lezers van de BAJA Nieuwsbrief nr. 1 in 2022, 
De eerste maanden van 2022 zijn alweer voorbij,  onvoorstelbaar zo snel als het gaat. 
Er was al veel gebeurd in de laatste maanden van 2021 en ook nu al in 2022. 
 
In Kenia was men een tijdlang opgehouden met de bouw van het Caretakershouse. De fundi 
(= aannemer) Mourice was ziek en dan ligt alles stil. Er is daar geen vervanger die dan door 
mag gaan met de bouw. 
Gelukkig is hij weer beter en het werk aan het huis vorderde gestaag en onlangs is het huis 
opgeleverd. 
 
In februari zijn Hankees Smits en Helma Nijssen naar Kenia geweest en zij hebben voor ons 
al wat werk uit handen genomen, door op bezoek te gaan in Rangala en met ons bestuur te 
spreken over de activiteiten. Ook brachten zij de financiële verantwoording van het 
Caretakershouse mee naar Nederland. Het is altijd fijn dat er Nederlanders met eigen ogen 
kunnen zien hoe het daar gaat. We geven ze vragen mee, waar wij graag antwoorden op 
willen hebben. Het gaat tenslotte om veel geld, wat verantwoord moet worden aan de 
sponsoren. En daar proberen we erg secuur in te zijn. 
 
In Nederland is ‘onze’ Jetty overleden. Zij was lid vanaf de oprichting van BAJA. Zie verder 
deze nieuwsbrief. 
 
We (Marga en Corry) zijn weer plannen aan het maken om naar Kenia te gaan. We willen 
wel met onze eigen ogen zien hoe het daar gaat met onze bestuursleden en hun families. 
Wellicht gaat het dit jaar niet lukken omdat er in augustus verkiezingen zijn in Kenia en dan 
is het te onrustig om erheen te gaan. 
Maar we zijn benieuwd naar: 

 Hoe het gaat met de bouw van de toiletgroepen bij de scholen.  

 Hoe het gaat met de ‘schoolfees-kinderen’. 

 En hoe het Caretakershouse eruit ziet.  
Dan hebben we nog een verrassing voor hen. We willen namelijk als we daar zijn een deel 
van de inrichting doen. Er zullen pannen, bordjes, bestek etc. moeten komen Ook kleine 
bedjes met matrasjes en netten. Hoe we dat gaan doen, zien we als we daar zijn.  
 
Inmiddels heeft de kascontrole  ook weer plaatsgevonden. Dus Marga en Mathews worden 
weer gedechargeerd. Zie financieel praatje. 

 
Hartelijke groet van Marga, Josien, Mariette, Consolata, Mathews, Mark, Corry. 
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Financieel praatje: 
Het Caretakers house is klaar en alle kosten hiervoor zijn betaald. Afgelopen periode is er 
weer een bedrag overgemaakt voor het schoolgeld van 8 kinderen en er is geld overgemaakt 
voor de bouw van een nieuw toiletgebouwen bij Mudaho school.  
Ook is er weer geld overgemaakt voor de vergoeding van de Keniaanse bestuursleden. 
Heel hartelijk bedankt voor de sponsorgelden! 
 
De kascontrole over het jaar 2021 heeft plaats gevonden en alles was prima in orde. 
Bedankt Sjoerd Visser voor je tijd en secure controle. 
 

Zonder U geen BAJA…. 
Hartelijk dank voor alle giften die we hebben mogen ontvangen. 
 
Door Marga Heere penningmeester 
 
Als voorzitter van BAJA  zal ik daarom ook Keniaanse penningmeester Mathews  
Aloma en onze penningmeester Marga Heere dechargeren voor het financiële beleid 
van 2021. 
Hartelijk dank voor het vele centen-werk voor Stichting BAJA! 
Corry Musters-Hendrikx 
 
Jetty Hoefnagels ☼02-03-1929  /  † 25-12-2022: 
 
‘Onze’ Jetty, bestuurslid vanaf het begin is op 1e kerstdag 
overleden. (Uitgerekend op de dag, waarvan ze jaren geleden 
gezegd heeft, dat ze wilde overlijden.) 

Jetty was in haar vroegere leven wijkzuster geweest in Etten-
Leur. Dat ze erg geliefd was, ook om haar grote kennis en 
passie voor haar ‘wijkzusterswerk’, bleek wel uit de vele 
reacties op Facebook (Je bent een Etten-Leurenaar als..) en 
uit het grote aantal aanwezigen op haar afscheidsdienst. 
Jetty was graag bezig voor Stichting BAJA. Als ik (Corry) een 
presentatie deed op een school of vereniging dan ging Jetty 
ALTIJD mee om op de knopjes van de computer/ laptop te 
duwen. Ook kon ze vol trots de kinderen vertellen over het 
Keniaanse huisje of spulletjes die we meenamen.  

 

Jetty was ook een zeer fijne collega om mee samen te werken voor BAJA, altijd goedlachs, 
altijd bereid om een handje toe te steken. Jetty heeft meegebouwd aan de stevige fundering 
waarop BAJA Nederland en -Kenia is gegrondvest. Haar geest leeft verder in de projecten 
van BAJA. Jet mocht ook namens BAJA menig keer de giften ontvangen van bijv. de lege 
flessen acties. 
 

 
Jetty geeft uitleg aan de Nederlandse kinderen  

  
             v.l.n.r.: Jetty, Jetty en Anne in 2011 



Jetty had ook 2 kinderen geadopteerd in Kenia. Jetty, genoemd naar ‘onze’ Jetty en Anne. 
Alle twee kinderen van onze bestuursleden. Jetty was het 9e kind in de familie en Mathews 
en Angela wisten niet meteen een naam voor haar. Ze waren helemaal blij dat ze Jetty 
genoemd kon worden. Toen Jetty in 2011 ook mee naar Kenia ging heeft ze de 2 kinderen 
gezien. Ze heeft daar erg van genoten en vooral als ze weer tekeningen en brieven van de 
kinders uit Kenia kreeg. Jetty we missen je en zullen je nooit vergeten.         
Lieve Jetty, rust in vrede. 
 
Bouwactiviteiten 2022: 
**Het caretakershouse is klaar.  

De verantwoordingen zijn ook naar de sponsoren gestuurd. We hebben nl de bonnetjes van 
de onkosten via Helma en Hankees ontvangen. 
Helma is in februari nog met Sr Mary Esther op de foto gegaan. Foto 1. 
De sukumawiki (soort spinazie) en de bananen groeien naast de deur. Er zal nog een pad 
gemaakt moeten worden.  
Foto 2 is in maart genomen. Het huis is al af en kan in gebruik genomen worden. Wellicht 
zullen we dat, als we daar zijn, nogmaals mogen openen. Dan brengt dat geluk, is men van 
mening. 
Er is ook vaak een maaltijd na een opening. Dat zijn meestal gekookte eitjes en 
boterhammen met suiker. Met thee met melk erin of oploskoffie. Toch lekker als je een tijdje 
niet gegeten hebt. We genieten er wel altijd van. 
Nowe, de jongen die door Marga en Josien ondersteund wordt, stuurt filmpjes over het 
caretakershouse. Zo kunnen we nog beter zien hoe het eruit ziet.  
 

 
Helma & Sr M. Esther bij het huis in februari 22 

 
Mark, Zr M. Esther en Consolata in maart 22 

 

 

 
**De wc’s bij de BAJA- basisscholen:  
 

                     
 



Wij (Nederlands BAJA bestuur) mogen ons gelukkig prijzen dat onze bestuursleden ons heel 
goed op de hoogte houden via whatsappberichten en foto’s en via de mail over de 
activiteiten waarmee zij bezig zijn.  
We zijn bijna altijd direct op de hoogte wanneer men ergens mee start en hoever men met 
de bouw is. Dat is bij vele andere projecten heel anders. Niet zo vanzelfsprekend. 
We hebben ze al eerder voorzien van telefoons en laptops (via sponsoring) zodat zij ons 
goed op de hoogte kúnnen houden. En zij vinden het heel fijn dat we mee kunnen genieten 
van wat zij voor elkaar hebben gekregen. Dat is ook ‘samenwerken’. 
 
Er zijn verschillende wc’s in aanbouw. Sommige scholen kiezen toch voor pit-latrines, die 
men wel leeg kan maken, via een deksel aan de achterkant van de toiletten. De oude 
pitlatrines kon men niet leegmaken. Het was een ‘gesloten’ gat, alleen waar men boven kon 
hangen. De vloer van deze wc’s zijn behandeld met een stof waardoor de urine en ontlasting 
niet in de vloer kan trekken. Dus de lucht zal meer draaglijk zijn en ze zijn eenvoudiger en 
makkelijker schoon te maken..  
Er wordt ook een watertank bij geplaatst zodat de studenten hun handen kunnen wassen 
voordat zij weer in de klas gaan. Er wordt ook aandacht besteed aan de hygiëne van het 
menselijk lichaam. 
 
**Nieuwe projecten: 
 
In onze vorige nieuwsbrief schreven we al dat de toiletten 
op de school van Mathews in Bondo erg slecht zijn. Hij 
heeft foto’s gestuurd, zodat we ook kunnen zien hoe ze 
eruit zien. We zijn nog steeds in onderhandeling OF we hier 
iets mee- of voor kunnen doen. 
We moeten dan eerst nieuwe activiteiten in Nederland 
kunnen opzetten om hier geld voor op te halen. We zullen 
zien hoe het gaat lopen in de komende tijd. 
 
De foto hiernaast laat de jongens wc zien.  
Zo is er ook een meisjes wc.  
Het is wel erg smerig als je hier naar de wc moet gaan 
hoor.  Maar…. komt tijd…. komt raad. 
  
 
Nieuwe verkiezingen in Kenia: 

Op 9 augustus worden er nieuwe verkiezingen georganiseerd in Kenia. Dat houdt in dat er 
ten minste een maand tevoren onrustige situaties ontstaan in het land. De stammen bestaan 
dan weer en zullen proberen hun kandidaat naar voren te schuiven om president te worden. 
Het presidentschap brengt voor de ‘ volgelingen’ van deze persoon wel voordelen mee. 
Bijvoorbeeld zullen de wegen eerder opgeknapt worden in het deel van het land waar de 
president vandaan komt. 
Het is dan voor ons niet goed om als buitenlander naar Kenia af te reizen omdat er overal 
opstandjes en rellen zullen zijn. 
Dat is een van de redenen dat we twijfelen om nog voor augustus naar Kenia willen gaan. 
 
 
Activiteiten planning: 

Februari: Kascontrole geweest. 

April: 1e Nieuwsbrief 2022 

April: Verantwoording naar de sponsoren van het Caretakershouse. 

Juni: BAJA Presentatie naar een groep dames in Roosendaal 
                                                                                                                                        Wordt vervolgd 


